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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Kásler Miklós, emberi erőforrások minisztere 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Hogyan enyhíti a kormány a bentlakásos intézmények 
munkaerőhiányát?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

A  bentlakásos  intézmények  évek  óta  küszködnek  súlyos  munkaerőhiánnyal.  Ennek  egyik
következménye  az  elmúlt  két  hónap  tragédiája:  az  idősotthonokban  halt  meg  a  koronavírusos
betegek  legnagyobb  része.  Mivel  várható,  hogy  a  járvány  még  akár  több  évig  velünk  lesz,  a
kormánynak kötelessége felmérni  a  kapacitásokat  mind az  idősotthonokban,  mind a fogyatékos
emberek, pszichiátriai vagy szenvedélybetegek otthonaiban.

Nyilván a kormány is tisztában van azzal, hogy ezen a területen súlyos hiányosságok vannak, mivel
nem teszi  nyilvánossá a munkaerőhiányról  szóló adatokat,  annak ellenére,  hogy tudjuk, készült
felmérés ebben a témában.

A Társaság  a  Szabadságjogokért  egy adatigénylés  során  a  fogyatékos  és  pszichiátriai  otthonok
betöltetlen  szakmai  álláshelyeinek a  számáról  érdeklődött,  majd  az  adatok elemzése  során  arra
jutott, hogy 93 intézmény nem tudta biztosítani a rendeletben előírt szakmai létszámminimumot, és
mindössze 56 intézményben nem hiányzott szakmai dolgozó.  Tehát az intézmények több mint
62%-a a kötelező létszámnorma alatt működött 2019. július 1-én. A fogyatékos otthonokban
670, pszichiátriai betegek otthonaiban 245 szakmai dolgozó hiányzott összesen.

Kérem Miniszter Urat, hogy szíveskedjék válaszolni a következő kérdéseimre:

1.)Mit kíván tenni a kormány a bentlakásos intézmények munkaerőhiányának enyhítésére? 

2.)Milyen intézkedések várhatóak és mikor, amivel növelni kívánják ezen intézmények dolgozóinak
számát? 



3.)Tervezik-e  ezen  intézmények  dolgozóit  érdemeiknek  megfelelően  elismerni  és  számukra
megfelelő bérezést biztosítani, ami az egyedüli megoldás a problémára? 

Válaszát és együttműködését előre is köszönöm.

Budapest, 2020. 05.18.
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